
  首页  |  期刊介绍  |  编 委 会  |  期刊订阅  |  投稿指南  |  获奖情况  |  数据库收录  |  历史名人  |  联系我们

云南大学学报(自然科学版)   2007, Vol. 29  Issue (3): 287-290,296    DOI: 

化学 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索  Previous Articles  |  Next Articles  

三七根茎的化学成分研究(Ⅱ)

宋建平1, 曾江2, 崔秀明2, 戴云1, 江志勇3, 张雪梅3, 周家明2, 马云保3, 陈纪军3

1. 云南民族大学, 化学与生物技术学院, 云南, 昆明, 650031; 
2. 文山州三七研究所, 云南, 文山, 663000; 
3. 中国科学院, 昆明植物研究所, 云南, 昆明, 650204

Studies on chemical constituents from Rhizomes of Panax Notoginseng(Ⅱ)

SONG Jian-ping1, ZENG Jiang2, CUI Xiu-ming2, DAI Yun1, JIANG Zhi-yong3, ZHANG Xue-mei3, ZHOU Jia-ming2, MA Yun-bao3, CHEN Ji-

jun3

1. School of Chemistry and Biotechnology, Yunnan Nationalities University, Kunming 650031, China;
2. Wenshan Institute of Sanqi Research, Wenshan 663000, China;
3. Kunming Institute of Botany, Chinese Academy of Science, Kunming 650204, China

● 摘要  

● 参考文献  

● 相关文章  

  

 全文: PDF (878 KB)   HTML ( KB)   输出: BibTeX | EndNote (RIS)      背景资料 

摘要 研究三七[Panax notoginseng(Burk.)F.H.Chen]根茎的化学成分.利用D101
大孔吸附树脂柱、硅胶柱、RP-8和RP-18柱进行

化合物的分离纯化,根据其理化性质和光谱数据进行结构鉴定.从三七根茎部分分离鉴定出5个化合物,分别为人参皂苷三七皂苷T5

(Notoginsenoside T5,Ⅰ),人参皂苷F1(Gin senoside F1,Ⅱ),人参皂苷F2(Ginsenoside F2,Ⅲ),三七皂苷E(Notoginsenoside 

E,Ⅳ),人参皂苷Ⅱ(GinsenosideⅡ,Ⅴ).Ⅴ为首次从该植物中分离获得,Ⅰ~Ⅳ为首次从该植物根茎中分离获得.
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Abstract： To study the chemical constituents of rhizomes of Panax notoginseng.The compounds were isolated 

and purified by various chromatogragraphic methods.All compounds were identified on the basis of spectral 

analysis and physicochemical data.Five compounds were isolated from the rhizomes of Panax notoginseng(Burk.)
F.H.Chen and identified as notoginsenoside T5(Ⅰ),ginsenoside F1(Ⅱ),ginsenoside F2(Ⅲ),notoginseno side E

(Ⅳ),ginsenoside Ⅱ(Ⅴ).Conclusion Compound Ⅴ was isolated from this plant for the first time and compoundsⅠ—

Ⅳ was obtained from the rhizomes of this plant for the first time. 
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